
Protokoll för Kalvsunds Allmännyttiga 
Samhällsförening ordinarie stämma 240421 
 
Närvarande/röstlängd: Tommy Eliasson, Peter Eklund, Peter Giesler, Gunilla Mattisson, Lasse 
Ekh, Jeanette Bäfverfeldt (fullmakt Lasse Ekh), Johan Isaksson, Fredrik Helgesson, Pia Nordin, 
Eva Crona, Christopher de Flon, Camilla Dafgård, Johan Forong (fullmakt Christopher de 
Flon), Markus Hagelvik, Thomas Crona, Piia Rissianen, Gustaf Cronqvist, Bodil Everlund, Jonas 
Everlund, Marie Johansson, Bertil Gustafsson, Catarina Gustafsson, Anette Rehnborg, Billy 
Johansson. 
 

1. Stämmans öppnande 
Mötet öppnades av ordf. Johan Isaksson. 
 

2. Val av ordförande och sekreterare för stämman 
Johan Isaksson valdes till ordförande för mötet och Fredrik Helgesson till sekreterare. 

 
3. Godkännande av stämmans stadgeenliga utlysande 

Stämmans stadgeenliga utlysande godkändes av stämman. 
 

4. Godkännande av dagordning 
Föreslagen dagordning godkändes. 

 
5. Val av två justerare 

Bertil Gustafsson och Bodil Everlund valdes till justerare. 
 

6. Verksamhetsberättelse 
Verksamhetsberättelsen för året 2023 föredrogs av ordförande Johan Isaksson för 
mötet.  
 

7. Ekonomisk redogörelse 
Den ekonomiska rapporten för verksamhetsåret 2023 föredrogs av kassör Peter 
Eklund. 
 

8. Revisionsberättelse 
Revisionsberättelsen, inlämnad och underskriven av revisorerna Kerstin Uddenberg 
och Anna Johansson, föredrogs av kassör Peter Eklund. 
 

9. Fastställande av resultaträkning och balansräkning 
Stämman fastställde både resultat- och balansräkning för 2023. 

 
10. Beslut om ansvarsfrihet för styrelsen 

Stämman beslutade att bevilja styrelsen ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 
 

11. Beslut om avgifter hamnen 2025 
Stämman beslutade om höjda avgifter enligt följande:  

• Höjning av meteravgiften per båtplats med 100 kr till 400 kr per meter per år. 



Alla övriga avgifter förblir oförändrade under 2025 
 

12. Beslut om antal ledamöter i styrelsen samt suppleanter 
Stämman beslutade att förändra styrelsen från 8 ledarmöten och 3 suppleanter till 9 
ledarmöten och 3 suppleanter. 
 

13. Val av ordförande respektive kassör, 2 år 
Stämman beslutade föregående årsmöte att välja Johan Isaksson till ordförande för 
en tid av två år, varvid val om ordförande inte görs på detta möte.  
 
Valberedningen har föreslagit Peter Eklund till kassör. 

 
Lars Ekh föreslog på mötet sig själv som kandidat mot Peter Eklund som Kassör varpå 
Peter Eklund drog tillbaka sin kandidatur. 
 
Tommy Eliasson föreslog Gustaf Cronqvist till kassör. 
 
Stämman beslutade efter omröstning att välja Gustaf Cronqvist till kassör. 

 
14. Val av - i förekommande fall - hamnkapten, 2 år 

Stämman beslutade att välja Erik Elmqvist till hamnkapten. 
 

15. Val av övriga styrelseledamöter, 2 år 
Fredrik Helgesson och Eva Crona föreslog och valdes till styrelseledarmöten om två år. 
 
I avsaknad av en ledarmotplats togs förslag emot. 
 
Tommy Eliasson föreslog Peter Eklund. 
Lars Ekh föreslog sig själv som styrelseledamot, varpå Peter Eklund drog tillbaka sin 
kandidatur. 
Eva Crona föreslog Marie Johansson till styrelseledamot.  
 
Stämman beslutade att välja Marie Johansson till styrelseledamot. 
 

16. Val av suppleanter till styrelsen, 1 år 
Stämman valde Pia Nordin och Lina Didriksson som suppleanter. 
Tommy Eliasson föreslog Bertil Gustafsson som suppleant. 
 
Stämman beslutade att välja Bertil Gustafsson till suppleant.  
 

17. Val av gästhamnskapten, 1 år 
Stämman beslutade att välja Johannes Borg som gästhamnskapten. 
 

18. Val av en revisor och revisorssuppleant, 2 år 
Stämman beslutade att välja Kerstin Uddenberg som revisor och Ann Kathrine 
Kalmlund valdes till revisorssuppleant. 
 



 
19. Val av valberedning om minst två personer, varav en sammankallande, 1 år 

Ordförande föreslog sittande valberedning, men eftersom Marie Johansson valdes till 
ordinarie styrelseledamot togs det emot förslag på ny valberedning. 
 
Lars Ekh föreslog sig själv som del av valberedningen. 
Eva Crona föreslog Thomas Crona som del av valberedningen varpå Lars Ekh drog 
tillbaka sin kandidatur. 
 
Stämman beslutade att välja Thomas Crona tillsammans med Bodil Everlund till 
valberedning. 

 
20. Inkomna motioner; 6 st 

Ett antal motioner har kommit in. Dessa har besvarats av styrelsen genom att dela in 
motionerna i tre punkter då vissa motioner var väldigt lika. Motionerna redovisas 
under tre punkter: ”Motion 1-4”, ”Motion 5”, ”Motion 6”. Ordförande redogjorde 
sedan styrelsens skrivelser och förslag till beslut på motionerna en efter en (se 
bilaga). 

 
Motion 1–4; KAS ska aktivt stötta Kalvsunds Bastuförenings vilja att förverkliga och 
genomföra bygget av en bastu vid havet. 
 
Stämman beslutar att acceptera styrelsens motivering om förslag till beslut, som 
innebär att motionen ansågs vara besvarad. 
 
Motion 5; Införlivande av Kalvsunds Bastuförening i KAS. 
 
Stämman beslutar att acceptera styrelsens motivering om förslag till beslut, som 
innebär att motionen anses vara avslagen. 
 
Motion 6; Västtrafikkort till mantalsskrivna på Kalvsund. 
 
Stämman beslutar att acceptera styrelsens motivering om förslag till beslut, som 
innebär att motionen anses vara avslagen. 
 

21. Stämman avslutande 
Johan Isaksson förklarade stämman avslutad. 
 

 
 
____________________________  ____________________________ 
Fredrik Helgesson, Sekreterare  Johan Isaksson, Ordförande 
 
Justeras: 
 
____________________________  ____________________________ 
Bertil Gustafsson   Bodil Everlund 



Motion 1–4; 
KAS ska aktivt stötta Kalvsunds Bastuförenings vilja att förverkliga 
och genomföra bygget av en bastu vid havet 

Motionärernas förslag 
Styrelsens tolkning är att motion 1–4 i sak berör samma fråga och styrelsen redovisar 
därför ett samlat svar, se nedan.  

• Motion 1 och 2 - Jag vill att KAS aktivt verkar för att förverkliga och genomföra 
bygget av bastun under kommande verksamhetsår enligt 
bastuföreningens förslag. Jag ser det som viktigt för oss Kalvsundsbor.  

• Motion 3 - Jag önskar att KAS och dess styrelse aktivt ska verka för att förverkliga och 

genomföra bygget av den bastu som Bastuföreningen gjort förslag på. 

Bastuföreningen har en stor del av Kalvsunds invånare som medlemmar och då bor 

också KAS stötta detta projekt. 

• Motion 4 - Vi önskar att KAS under kommande verksamhetsår ska stötta Kalvsunds 

Bastuförenings föreslagna bygge av bastu. Bastun önskas av många av öns 

fastighetsägare. Vår motions önskan är att KAS styrelse aktiv ska verka för att 

möjliggöra genomförandet av bastubygget. 

Styrelsens förslag till beslut på stämman 
Styrelsen föreslår att motionerna 1–4 anses besvarade i enlighet med vad som framgår av 
styrelsens motivering nedan till beslut och att frågan fortsatt hanteras i det löpande 
samarbetet mellan KAS och Kalvsunds Bastuförening.   

Motivering till styrelsens förslag till beslut 
KAS har sedan starten av bastuinitiativet på Kalvsund varit engagerade och stöttande i 
arbetet. I samband med starten av initiativet togs ett beslut vid KAS styrelsemöte att man 
inte skulle driva frågan inom KAS verksamhet. Rekommendationen från styrelsen var att 
frågan skulle drivas som ett separat initiativ genom Kalvsunds bastuförening (KBF) som hade 
bildats i närtid innan frågan ställdes till KAS.   
KAS har hela tiden varit en stödjande part där vi har bistått arbetet löpande och samarbetet 
med KBF har varit en återkommande punkt på KAS dagordning och aktiviteter har 
genomförts ihop med KBF vid flertalet tillfällen genom åren. Nedan redovisas några exempel 
på dialoger och aktiviteter där KAS har varit delaktigt sedan start av bastuprojektet. 
1. Diskussion om lämpliga placeringar av bastu inklusive framtagande av underlag till 

kommunen i syfte att belysa att KAS står bakom initiativet och KBF:s arbete  
2. I samband med att KBF sökte bygglov i södra hamnen lämna KAS sitt bifall i 

bygglovsprocessen. Kommunen beviljade bygglov och en granne överklagade till 
Länsstyrelsen som i sin tur beslutade att upphäva det bygglov som kommunen gett KBF.  

3. Hamngruppen i KAS har undersökt olika alternativ vad avser möjligheten att ansluta en 
bastu till befintlig elanläggning i södra hamnen syfte att hålla nere 
anslutningskostnaderna för KBF. Hamngruppen gjort bedömningen att det finns olika 
alternativ och skulle bygglov för en bastu i södra hamnen i framtiden beviljas så behöver 
KBF i dialog med hamngruppen och Ellevio landa i vilken lösning som är genomförbar.   



4. I nuläget arbetar hamngruppen i KAS tillsammans med KBF avseende ett nytt förslag till 
placering i södra hamnen. Där avvaktar vi geoteknisk bedömning av marken. Detta är av 
yttersta vikt då vi vill försäkras oss om att platsen är lämplig att bygga på samt att övrig 
hamnverksamhet inte påverkas negativt. KBF äger aktiviteten som är pågående. Om 
platsen bedöms lämplig ser KAS inget hinder i att KBF söker bygglov. 

 
  



Motion 5; 

Införlivande av Kalvsunds Bastuförening i KAS 

Motionärens förslag 
Styrelsens tolkning av motionen är att motionären föreslår att frågan om möjligheten att 
införliva Kalvsunds bastuförening i KAS ska behandlas på föreningens ordinarie stämma. 
Av motionen framgår att syftet med införlivandet är att lättare kunna genomföra att 
Kalvsund kan få en bastu nära havet.  

Styrelsens förslag till beslut på stämman 
Styrelsen föreslår att motionen avstyrks utifrån vad som framgår av styrelsens 
motivering till beslut. 

Motivering till styrelsens förslag till beslut 
Av motionen framgår inte om det bara är motionären som står bakom förslaget eller om 
det också är bastuföreningens vilja att avveckla sin verksamhet för att uppgå i KAS. Det 
finns inga bilagda underlag från bastuföreningen som visar att detta också är 
föreningens vilja. Med bakgrund av ovanstående föreslår styrelsen att motionen 
avstyrks.  

Fördjupat kunskapsunderlag 
Det som stämman har att ta ställning till och besluta om är motionen och styrelsens 
förslag till beslut som redovisas ovan. Samtidigt ser styrelsen positivt på att vi boende på 
Kalvsund engagerar oss i olika frågor och genom det bidrar till vårt gemensamma 
samhälle. Därför vill styrelsen nedan redovisa återkommande perspektiv på bastufrågan 
som har diskuterats på KAS styrelsemöten. Styrelsen tänker att informationen ska tolkas 
som ett fördjupat kunskapsunderlag som ger oss alla en möjlighet att förstå de 
perspektiv på frågan som styrelsen diskuterat och därigenom få en helhetsbild. 
Punkterna nedan är således inget som stämman ska ta ställning till utan de är en 
redovisning av styrelsens diskussion. I den diskussionen finns det olika åsikter inom och 
styrelsen har inte gjort några ställningstaganden i något av perspektiven. 
1. En central fråga för alla ideella föreningar är frågan om engagemang. Nivån och 

graden av engagemang avgör vilka frågor en förening vid olika tidpunkter kan driva. 
Ett beslut om att införliva bastuföreningen i KAS innebär inte per definition att 
engagemanget för frågan blir större än idag och de ideella resurser som finns inom 
KAS är begränsade.  

2. Hur ska byggnation och drift av en bastu finansieras? De ekonomiska medel som 
KAS har rådighet över genereras i huvudsak av båtplatskollektivet, i syfte att 
underhålla, investera och utveckla befintliga hamnanläggningar. Är det rimligt att 
båtplatskollektivets medel används för att finansiera byggnation och drift av en 
bastu?  

3. När drift av en bastu organiseras formellt i föreningsform uppstår också frågan om 
ansvar vid olyckor. Ytterst ansvarig för all verksamhet som sker kring en bastu 
kommer att vara styrelsen i den ansvariga föreningen. En bastu vid havet kommer till 
sin natur vara förknippad med alkoholhaltiga drycker och bad i havet under årets alla 



säsonger. Om bastun endast är till för medlemmar i aktuell föreningen är det rimligt 
att förvänta sig ett större ansvarstagande. Men om det förväntas finnas ett 
kommersiellt uthyrningsperspektiv på en bastu ställer det sannolikt större krav på 
utformning och det påverkar därigenom styrelsens ansvarsbild. Det kan innebära att 
en separat ansvarsförsäkring behöver tecknas för styrelsens medlemmar och det går 
heller inte utesluta att det kan påverka viljan att sitta i KAS styrelse.   

4. För att stämman ska kunna hantera en motion behöver den också vara i enlighet med 
föreningens stadgar. Enligt stadgarna är ändamålet med KAS verksamhet att främja 
vägnätet, näringslivet och övriga intressen på Kalvsund. Inom styrelsen finns en 
diskussion om en bastuverksamhet inom KAS kan sägas vara av allmännyttigt 
intresse. Exempelvis drivs KIF:s och KNJF:s verksamhet under egna föreningar och 
inte inom KAS regi.    

  



Motion 6; 

Västtrafikkort till mantalsskrivna på Kalvsund  

Motionärens förslag 
Motionären föreslår att KAS ska verka för att mantalsskrivna på Kalvsund årligen ska 
erhålla ett årskort för zon A av Öckerö Kommun giltigt för resor med Västtrafik.   

Styrelsens förslag till beslut på stämman 
Styrelsen föreslår att motionen avstyrks utifrån vad som framgår av styrelsens 
motivering till beslut och att motionären uppmuntras till att lämna ett ö-förslag till 
Öckerö Kommun. 

Motivering till styrelsens förslag till beslut 
Motionären motiverar sitt förslag med att om kommunen betalar årskort för 
mantalsskrivna på Kalvsund så kommer fler personer vilja skriva sig på ön och då ökar 
de samlade skatteintäkterna för kommunen vilka motionären bedömer överstiger 
kostnaden för årskorten.  
Styrelsen förstår tanken och syftet med motionärens förslag men det innebär att 
kommunfullmäktige, i samband med beslut om kommunens budget, förväntas fatta 
beslut om att göra ett särskilt tillköp av årskort från Västtrafik till förmån för boende på 
Kalvsund. Utifrån att merparten av de boende på Kalvsund redan är mantalsskrivna på 
ön, och sannolikt inte kommer att flytta även om kommunen inte betalar för ett årskort, 
är det inte givet att antalet sommarboende som skulle välja att skriva sig på Kalvsund 
räcker för att finansiera motionärens förslag. Det innebär i sin tur att det är sannolikt att 
kommunens kostnader som kan relateras till trafiken på linje 296 kommer att öka.    
KAS har under många år aktiv arbetat för att bibehålla en god turtäthet på linje 296 samt 
säkerställa goda möjligheter till godstrafik med Polstjernan. Arbetet kräver engagerade 
och tidskrävande kontakter med såväl Öckerö Kommun som Västtrafik. Båttrafiken på 
linje 296 går, sedan många år tillbaka, med underskott. Trots detta har KAS i dialog med 
Öckerö Kommun och Västtrafik hittat vägar för att kunna bibehålla en god turtäthet.  
Styrelsens bedömning är att motionärens förslag är väl menat men det kommer 
sannolikt att kräva omfattande resurser i form av lobbying mot samtliga politiska partier i 
syfte att försöka skapa en majoritet för förslaget. Det är resurser som KAS inte har till sitt 
förfogande idag. Styrelsen bedömer det också som tveksamt att kommunen skulle fatta 
ett erforderligt beslut givet nuvarande ekonomiska förutsättningar exempelvis med 
neddragningar inom den kommunala grundskolan. Det går heller inte att utesluta att 
ökade kostnader som kan relateras till linje 296 kan påverka nuvarande turtäthet och 
service med godstrafik. Styrelsen föreslår därför att motionen avstyrks men att 
motionären uppmuntras till att formulera ett ö-förslag till Öckerö kommun baserat på 
sitt förslag.  
 


